

OPEN MEDIA HUB

Supporting media professionals across the EU Neighbourhood area

STORY NAME:	Helping teenagers believe in themselves		
COPYRIGHT HOLDER:	BELSATtv / OPEN Media Hub		
COPYRIGHT NOTICE:	BELSATtv/ OPEN Media Hub		
USAGE TERMS:	Share & Adapt - Attribution 4.0 International (CC BY 4.0) https://creativecommons.org/licenses/by/4.0/		
EDITOR'S NOTES:	N/A		
SOURCE:	ALENA SHABUNIA / https://belsat.eu/ru/news/budushhee-belarusi-molodezh-istorii-treh-yunoshej-kotorye-hotyat-peremen/ Open Media Hub – http://www.openmediahub.com <i>"This production was supported by OPEN Media Hub with funds provided by the European Union"</i>		
LANGUAGE:	Russian	DURATION:	00:01:38
JOURNALIST:	Alena Shabunia	EMAIL:	alenadargeiko@gmail.com
SLUGLINE:	Being 20, Belarus, activist, volunteer		
HEADLINE:	The story of Nicolai, a volunteer in organization focused on guiding 13-16 y/o teens to find purpose in life, to identify goals and realistic priorities.		
DATELINE:	Minsk, Belarus - June 2020		
SCRIPT:	1 00:00:01,000 --> 00:00:04,000 My name is Nikolay Zheshko, I'm 22 years old, I'm from Minsk. 00:00:04,000 --> 00:00:11,000 I work as a computer-science, math and physical-culture teacher. And also I do websites development. 2 00:00:13,000 --> 00:00:15,000 My team and I do social work. 00:00:15,000 --> 00:00:23,000 How did the social-camps project even appear, the meetings called WYL, short for		

“Watch Your Life”?

00:00:23,000 --> 00:00:25,000

Why did we come to do it?

3

00:00:25,000 --> 00:00:30,000

I came across some people that overdo sticking to a world view of delivering everything into the hands of God.

4

00:00:31,000 --> 00:00:37,000

It's important when a person realises there is God and follows Him. But a very great responsibility lies with precisely each person.

5

00:00:39,000 --> 00:00:44,000

We want to show teenagers that they are actually valuable, that they can achieve what they want, that they can dream,

00:00:44,000 --> 00:00:49,000

set objectives, achieve them, live a wonderful, reasonable, and conscious, and happy life.

6

00:00:51,000 --> 00:00:56,000

Also we carefully discuss how to communicate with the people of the same age, with your family, with parents, with brothers, sisters.

7

00:00:58,000 --> 00:01:03,000

While working with teenagers it's quite hard to depict the problem, the fact there is actually one.

00:01:03,000 --> 00:01:07,000

Because at times teenagers don't see a problem, they think everything's all right.

00:01:07,000 --> 00:01:11,000

There is also the other side of the coin sometimes: others think everything is totally ruined and they can't be helped at all.

	<p>8 00:01:13,000 --> 00:01:17,000 We don't want to be satisfied with what's already been achieved; we have an idea how to make a new batch.</p> <p>9 00:01:19,000 --> 00:01:25,000 There are people who have a wish to be active in dealing with children, teenagers, but some questions, problems turn up, even fear at times.</p> <p>00:01:25,000 --> 00:01:29,000 There's no need to be afraid of going forward; you know, it's better to not do it perfectly than to perfectly not do it.</p> <p>10 00:01:30,000 --> 00:01:37,000 After a while it'll bear its fruit, and we'll see it as prosperity of our state and of the whole world.</p>
SHOTLIST:	<p>The filming took place in Minsk</p> <ul style="list-style-type: none">1 – in the gym during lessons2 – a photo during a summer camp
SCRIPT: (Original language)	<p>1 00:00:01,000 --> 00:00:04,000 Меня зовут Николай Жешко, мне 22 года, я из города Минска.</p> <p>00:00:04,000 --> 00:00:11,000 Работаю учителем информатики, математики и физкультуры. И также параллельно занимаюсь веб-разработкой, делаю сайты.</p> <p>2 00:00:13,000 --> 00:00:15,000 Мы с командой занимаемся социальной работой.</p> <p>00:00:15,000 --> 00:00:23,000 Как вообще появился проект социальных лагерей, встречи под названием ВВС, сокращённо от слов «вникай в себя»?</p>

00:00:23,000 --> 00:00:25,000

Почему мы стали этим заниматься?

3

00:00:25,000 --> 00:00:30,000

Я столкнулся с тем, что некоторые люди слишком придерживаются такого мировоззрения, когда мы всё отдаём в руки Бога.

4

00:00:31,000 --> 00:00:37,000

Важно, когда человек осознаёт, что есть Бог, и следует за Ним. Но очень большая ответственность лежит именно на каждом человеке.

5

00:00:39,000 --> 00:00:44,000

Мы хотим показать подросткам, что на самом деле они ценные, что они могут достигать то, чего они хотят, что они могут мечтать,

00:00:44,000 --> 00:00:49,000

ставить цели, достигать их, жить прекрасной, осмысленной, и осознанной, и счастливой жизнью.

6

00:00:51,000 --> 00:00:56,000

Также мы разбираем с ними, как правильно общаться с ровесниками, со своей семьёй, с родителями, с братьями, сёстрами.

7

00:00:58,000 --> 00:01:03,000

При работе с подростками достаточно сложно им обрисовать проблему, что проблема на самом деле есть.

00:01:03,000 --> 00:01:07,000

Потому что подростки порой не видят проблемы, им кажется, что всё хорошо.

00:01:07,000 --> 00:01:11,000

Бывает также обратная сторона медали: другим кажется, что совсем всё плохо и ничем им не помочь.

	<p>8 00:01:13,000 --> 00:01:17,000 Мы не хотим останавливаться на достигнутом; у нас есть идея, как сделать новый поток.</p> <p>9 00:01:19,000 --> 00:01:25,000 Есть люди, у которых есть желание заниматься с детьми, подростками, но возникают какие-то вопросы, проблемы, порой даже страх.</p> <p>00:01:25,000 --> 00:01:29,000 Не нужно бояться идти вперёд; знаете, лучше сделать неидеально, чем идеально не сделать.</p> <p>10 00:01:30,000 --> 00:01:37,000 Через некоторое время это даст свои плоды, и мы увидим это в виде благополучия нашего государства и целого мира.</p>
CAMERA OPERATOR:	Zmicier Lupacz
VIDEO EDITOR:	Alena Shabunia
MUSIC RIGHTS: (If applicable)	Boardroom Theme - Unicorn Heads- https://www.youtube.com/audiolibrary/music?nv=1